
 

 

Skolebestyrelsesmøde 

Janderup Skole og Blåvandshuk Skole 
Dato: Tirsdag d. 24. oktober 2023 

Tidspunkt: 17:00 - 19:00 

Mødested: Janderup Skole  

Referent: Morten Bech Sørensen 

 

Deltagere 

Helene Schaldemose (formand) 

Helle Bai (Afbud) 

Jørgen Søndergård 

Monica Lykke Nielsen 

Thomas Heide Christensen (næstformand) 

Tina Bentsen 

Trine Kærgaard Haltrup 

Clara Baltser Skovfoged 

Tilde Mathiesen 

Anne Mette Thrane 

Marielle Damgård Rindal 

Trine Søgaard Strandby 

Heidi Elbæk 

Morten Bech Sørensen 

Ole Holm 

Ramin Rezai

 

 

 

Dagsorden Referat 
1.  

 
 
 

Orienteringer 
1. Formand 
2. Skoleledelsen 
3. MED 
4. Elevråd 
5. Andre 

Ad. 1  
- Motionsløb velafviklet på begge 

skoler. 
- Der er indgået en henvendelse 

omkring forventninger til børnenes 
mobiltelefoner. Emnet tages op på 
et senere tidspunkt. 

- Kommunikationsprincip lægges til 
side til en ny skoleleder kan deltage i 
arbejdet. 

- Der er kommet resultater fra 
trafikundersøgelsesudvalget, vi får 
flere ting med i puljen. 

Ad. 2  
- Administrationen i Oksbøl er flyttet i 

A-fløjen, der kommer 
børnehavebørn flere steder på 
skolen i løbet af året. 

- APV’en er i proces. Næste skridt er 
behandling i MED. 

- De forskellige ansættelsesprocesser 
kører efter planen. 



 

- Der er lavet en midlertidig aftale 
med Mette Alsaker fra 
Blåbjergskolen som supplerer 
ledelsens kapacitet i forhold til 
indskolingen, da skolens afd.leder 
har opsagt sin stilling. 
En ny afdelingsleder ansættes først 
efter den nye skoleleder er ansat. 

- Der er indsamlet data på de 
forskellige forældreråd. 

- Kort orientering fra dialogmødet d. 
10. okt. om Børne-/ungepolitikken. 
Generelt en positiv oplevelse. 

Ad. 3  
- MED holder næste møde på torsdag. 

Ad. 4  
- Det store elevråd holder møde på 

fredag. 
- På Janderup Skole har elevrådet 

holdt 3 møder i år. Formændene 
deltager i dag på 
skolebestyrelsesmødet for første 
gang. Bestyrelsesdagsordenen 
snakkes igennem med elevrådet før 
hvert møde. 
Elevrødderne orienterede om 
hvordan de indhenter forslag til 
elevrådsarbejdet fra de forskellige 
klasser. 

Ad. 5 
- Der er flere nye ansættelser i 

fritidsdelen i Oksbøl. 

2.  Praktik på 8. årgang 
Henvendelse fra forældre: 
Hej 
Jeg skriver til jer, da jeg synes, der er et 
emne, som burde belyses eller tages en 
snak om.  
Det drejer sig om praktikugen i 8. klasse, 
hvor de unge mennesker er ude en uge et 
valgfrit sted. Tanken er god nok for dem, 
som har et ønske, de kan få opfyldt og får 
noget ud af at prøve af. Problemet er dem, 
som ikke kan komme et sted, som de reelt 
ønsker af prøve af f.eks. sygehus, Politi, 
Falck, dyrlæge, energifirmaer. De tager 
ikke elever ind fra 8. klasse, og i 9. er der 
ikke praktik. De kan tages ud af skolen, hvis 

Kort snak om muligheder og begrænsninger. 
Det besluttedes at tale dybere om 
problemstillingen på et senere møde. 
OH: orienterede om sin snak med UU om 
hvordan 8.-klassespraktikken er 
udvalgsbesluttet og derfor ikke kan flyttes 
ved en lokal beslutning. 
UU er ikke særligt involveret i 8.-
klassespraktikken. 
Forskellige bestyrelsesmedlemmer bød ind 
med egne oplevelser. 
Bestyrelsen besluttede at invitere relevante 
parter til et fremtidigt 
skolebestyrelsesmøde. 



 

de ønsker det, men der er så megen lære 
og eksamensforberedelse i 9. kl., at vores 
datter i alt fald ikke vil væk en uge. Så ugen 
i 8. klasse blev “bare” i butik, hvilket hun 
overhovedet ingen interesse har i - ugen 
skulle bare gå. 
Så var min tanke, om det måske var muligt 
i stedet for at komme ud på et sygehus 
el.lign., hvor de ikke må komme, at 
fagpersoner kommer ud på skolen i 
praktikugen og fortæller og laver lidt 
praktisk, så de unge får et indblik i faget. Så 
kan de unge vælge ind på “værksteder”, og 
høre/prøve noget af.  
Jeg tænker også, at de forskellige 
faggrupper vil være interesseret i at få 
rekrutteret fremtidige medarbejdere. 
Håber I vil tage en snak derom, så de 
fremtidige praktikuger kunne blive mere 
interessante for eleverne.  
Ps Der er måske nogle forældre som 
hellere end gerne vil rive en dag ud og 
hjælpe med deres område. 
 

3.  Elevernes trivselsundersøgelse 
Orientering og evt. handling i klasserne 
 

OH orienterede om at resultaterne af Den 
Nationale Trivselsundersøgelse (DNT) kan 
findes på UVMs datavarehus. 
Skolernes resultater ligner det man kan finde 
på mange andre skoler. 
På Janderup Skole står toiletterne tydeligt 
frem, som noget der bør gøres noget ved. 
I Oksbøl er de ældste elever tydelige i deres 
vurdering i at undervisningen er 
uinteressant. 
Vi har ikke set på skolernes resultater i 
forhold til landsgennemsnit. 
Janderup Skole er top 12% i Danmark når 
det kommer til social trivsel. 
MS/HE/AT fortalte om hvordan der arbejdes 
med resultaterne fra DNT på skole- og 
klasseniveau. 

4.  Hjernen og Hjertet 
Orientering om proces og nuværende 
status 
 

HE orienterede om at Varde Kommunes 
skoler er blevet koblet på Hjernen & Hjertet 
en platform der identificerer og styrer 
indsatsområder på klasse- og børneniveau. 
Systemet skal med tid gerne komme til at 
fungere som en digital elevmappe. 



 

5.  Eventuelt - Der er en facebookinvitation om at 
deltage i arbejdet med 
bysamarbejde i Oksbøl. 
Skolebestyrelsen overvejer at 
etablere en kontakt til gruppen. 

- Der blev spurgt til cykelparkering på 
Janderup Skole. TR/MS orienterede 
om historik og planer. 

6.  Mødeevaluering - Konstruktiv dialog i en ordentlig 
tone. 

- Kedeligt set med teenageøjne. 

 

Kommende møder: 

- Deltagelse af UU-vejleder? Deltagelse af Erhvervsplaymaker? Praktikmuligheder 

- Opfølgning på økonomi/budget 

- Arbejdsgruppe om underretning af hjemmene i forbindelse med elevernes udbytte af 

undervisningen 

- Skole/hjem samarbejdet revideres, det kunne evt. komme til at indeholde et afsnit om 

kommunikation 

- Digital dannelse tages op, det kan være et fyraftensmøde efter jul 

 


